

World Day of Square Dance Welttag des Square Dance

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

The 1st of May is in Europe Labour Day and in America the Moving Day. And there are a lot more of days with a special slogan (partly serious, partly strange) for e.g. Day of Children, Men`s World Day, International Women`s Day, International Girl`s Day, International Mother-Language Day, Celebrate Your Name Day, United Nations World Wildlife Day, International Day of Forest, World Water Day, National Groundhog Day, International Polar Bear Day, Day of Embrace, Day Of Tie, Play Tennis Day, Computer Cleaning Day, World Cancer Day, World Diabetes Day, World Kidney Day, World Day of Saving Money, Tourist Guide Day, International Museum Day, International Day of Honorary Office, World Poetry Day, UNESCO World Book and Copyright Day, National Proofreading Day, World Day of Theatre, World Party Day, European Day of Emergency Call 112, Day of Stamp, World Consumer Day, National Frozen Food Day, National Old Stuff Day, National Lecture Day, Make Up Your Own Holiday Day (26th March) (more days with a special slogan, in German and English, you will find under the link www.kuriose-tage.de), but no Day of Square Dance. Now it`s time to introduce such a day, that`s my opinion.

At such a day square dance clubs in Europe and even the whole world could organize in their own town a demo dance in a suitable hall, an Open House at

Der 1. Mai ist in Europa der Tag der Arbeit und in Amerika Moving Day. Und es gibt noch zahlreiche weitere Tage mit einem (teils ernsten, teils kuriosen) Motto wie z.B. Tag des Kindes, Weltmännertag, Internationaler Frauentag, Internationaler Mädchentag, Internationaler Tag der Muttersprache, Tag des Namensschild, Tag des Artenschutzes, Internationaler Tag des Waldes, Weltwassertag, Tag des Murmeltieres, Welteisbärentag, Tag der Umarmung, Welttag der Krawatte, Spiel-Tennis-Tag, Computer Cleaning Day, Weltkrebstag, Weltdiabetestag, Weltnierentag, Weltspartag, Weltgästeführertag, Internationaler Museumstag, Internationaler Tag des Ehrenamtes, Welttag der Poesie, UNESCO Welttag des Buches, Tag des Korrekturlesens, Welttag des Theaters, Welt-Party-Tag, Europäischer Tag des Notrufs 112, Tag der Briefmarke, Weltverbrauchertag, Tag der Tiefkühlkost, Tag der alten Dinge, bundesweiter Vorlesetag, Erfinde-Deinen-eigenen-Feiertag-Tag (26.3.) (weitere Tage mit einem besonderen Motto findet man unter dem Link www.kuriose-tage.de), aber noch keinen Tag des Square Dance. Zeit also, so etwas einzuführen, meine ich.

An diesem Tag könnten Square Dance Clubs europaweit oder sogar weltweit in ihrer Stadt öffentlichkeitswirksam eine Demo in geeigneten Sälen, ein Tag der offenen Tür (Open House) am regulären Tanzplatz oder ein Special Dance auf öf-

their own dancing place or a special dance at public places (like the Pyramid or Zoo Dance in Karlsruhe). Important is the press (Newspaper, zines, radio, TV) has a reason to report. The actions could serve for presenting the own spectrum of offers and for membership promotion. Maybe the EAASDC Board will support this action and inform with a press release the nationwide press and will design a common poster promoting the club activities so as the DTV (German competitive dancing association) has done supporting the (German) Day of the Dance (see below) by serving material for promotion. The clubs can inform the local press by themselves.

The (German) Day of Dance (begin of November), for long years organized by the DTV (see above) has been cancelled in 2015 for lack of participation of clubs.

Very great would be, if the EAASDC could launch together with the Scandinavian, the American, the Asian, the Australian and the New Zealand associations an "International Day of Square Dance". In a first step one could start with a European Day of Square Dance.

Also the sections Round Dance, Clogging, Contra could launch an own day with support of the fitting ECTA Coordinators.

Off course, the square dancers could join the International Dance Day (29th of April) as Jens-Erik Paul has proposed in his article in Bulletin February 2016 p.8. A first step could be when the members of the EAASDC Board could convince their own home clubs to take a pioneering task and start some pilot projects

fentlichen Plätzen (wie z.B. der Pyramid Dance oder der ZOO Dance in Karlsruhe) veranstalten. Hauptsache, die Medien (Presse, Radio, TV) können etwas berichten. Die Aktionen könnten zur Darstellung des eigenen Angebotsspektrums und zur Mitgliederwerbung dienen. Vielleicht unterstützt ja das EAASDC Board die Aktion und informiert per Pressemitteilung die überregionalen Medien und entwirft ein gemeinsames Plakat für die Werbung der Clubs für ihre Aktivitäten, so wie es der DTV (Deutscher Tanzsportverband) beim Tag des Tanzens (s.u.) durch die Bereitstellung von Werbematerial gemacht hat. Die Clubs können ja dann die lokale Presse selbst informieren.

Der (deutsche) „Tag des Tanzens“ (Anfang November), jahrelang organisiert vom DTV, wurde 2015 mangels Beteiligung der Vereine wieder eingestellt.

Ganz toll wäre es, wenn die EAASDC zusammen mit den skandinavischen, amerikanischen, asiatischen, australischen und neuseeländischen Verbänden einen „International Day of Square Dance“ ins Leben rufen könnte. In einem ersten Schritt könnte man mit einem Europäischen Tag des Square Dance beginnen. Auch die Sparten Round Dance, Clogging, Contra können sich natürlich überlegen, ob sie mithilfe des jeweiligen ECTA Coordinators einen eigenen Tag organisieren wollen.

Natürlich können wir Square Dancer uns an den Welttag des Tanzens (29.4.), auch Internationaler Tag des Tanzens, Welttanztag oder International Dance Day genannt, anhängen, wie von Jens-Erik

at this day. Initiated by the International Theater Institutes of UNESCO this International Dance Day since 1982 should firstly appreciate Dancing as a universal artistic form of expression of humans and secondly should move the role of professional dancers into the focus of public awareness. Many dance theatres, clubs, dancing schools and groups should show at this day their skills and invite to participate. From classical ballet via Argentinean Tango and Flamenco till break dance everything is represented except of Square Dancing. Have you noticed in the past days some appropriate activities in your own town? An own day of Square Dance could bring more attention, that's my opinion.

Translated by Author

Paul in seinem Beitrag im Bulletin February 2016 S.8 vorgeschlagen. Ein erster Schritt wäre, wenn die Mitglieder des EAASDC Boards ihre Heimatvereine überzeugen könnten, eine Vorreiterrolle zu übernehmen und erste Pilotprojekte an diesem Tag starten. Initiiert vom International Theater Institutes der UNESCO soll mit dem International Dance Day seit 1982 zum einen das Tanzen als universelle künstlerische Ausdrucksform des Menschen gewürdigt und zum anderen die Rolle professioneller Tänzer in den Fokus des öffentlichen Bewusstsein gerückt werden. Viele Tanztheater, Vereine, Tanzschulen und Gruppen sollen an diesem Tag ihr Können zeigen und zum Mitmachen einladen. Vom klassischen Ballett über Argentinischen Tango und Flamenco bis Breakdance ist vieles vertreten, mit Ausnahme von Square Dance. Sind Euch in den vergangenen Tagen entsprechende Aktivitäten in Eurer Stadt aufgefallen? Ein eigener Tag des Square Dance findet sicherlich mehr Aufmerksamkeit, meine ich.

